Краски рассветаtc "Краски рассвета"

tc "А.Лопатина"
Новые фломастеры гордо говорили:

— Это карандаши и краски бывают темными или светлыми, а мы всегда яркие!

— Какие яркие цвета, — радовалась девочка, рисуя фломастерами вазу с цветами!

— Удивительно яркий букет! — говорили мама и папа, разглядывая рисунок дочки.

Не восхищались только карандаши, которые лежали в коробке на столе. Им было грустно. Раньше девочка часто рисовала карандашами, а теперь она забыла о них. Голубой карандашик нечаянно завалился под стол и пылился там. Зеленый — сломался, а желтый — совсем затупился. 

Однажды девочка пришла из школы взволнованная:

— Мама, нам задали нарисовать небо на восходе. Заведи будильник, я должна встать раньше солнышка. 

Вставать в пять утра тяжело, но когда девочка открыла окно, она восхищенно вскрикнула. Небо улыбалось нежно-голубыми, зеленоватыми и светло-розовыми оттенками. Девочка взяла розовый, голубой и салатовый фломастеры и села у окна. Но рисунок не получился. Она начала снова, опять не то, слишком ярко. Девочка попробовала еще раз, но никак не могла подобрать нужный способ штриховки. 

Тогда девочка зевнула, положила голову на руки и... заснула. 
THE COLOURS OF DAWN

The new felt-tip pens would declare proudly:

· Pencils and paints may be dark or light, but we are always bright!

· What bright colours!- the girl was overcome while she was drawing a vase with flowers.

· An astonishingly bright bouquet!- was the verdict of Mom and Dad as they looked at their daughter’s picture.

The pencils lying in the box on the table were the only ones not to share their joy. They felt sad. The girl used to draw with the pencils quite often, but now she forgot about them. The blue pencil had dropped down and was lying in the dust under the table. The green one got broken, and the yellow one lost its sharp point. 

One day the girl came back from school agitated.

· Mom, we were told to draw the sky at dawn. Please set the alarm-clock, I’ll have to get up before sunrise.

It’s not an easy thing to get up at 5 in the morning, but when the girl threw the window open, she gave a cry of delight. The sky’s smile was all in soft blue, greenish and the lightest of pink. The girl picked the pink, blue and light green felt-tip pens and took her place by the window. But the picture came out not to her liking. She started all over, but once again the colours were too bright. The girl tried drawing with different strokes, but they all disappointed her.

The girl yawned, rested her head on her arms and… fell asleep. 
